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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Utbildningsnämndens protokoll är justerat, §§ 73-83 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 7 november 2019 
Anslaget sätts upp 15 november 2019 
Anslaget tas ned 9 december 2019 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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§ 73 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 
Utbildningsnämnden fastställde utsänd föredragningslista. 
 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden fastställde utsänd föredragningslista. 
 
 
- - - - - 
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§ 74 UBN 2019/167 

Studien ”Elevers möjligheter att utveckla digital 
kompetens i gymnasieskolorna i Nacka kommun” 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Gymnasieskolornas arbete med digital kompetens kartlagts och presenteras i rapporten 
”Elevers möjligheter att utveckla digital kompetens i gymnasieskolorna i Nacka kommun”. 
Studien visar bland annat att eleverna överlag har goda förutsättningar att utveckla digital 
kompetens. Flera skolor har sedan många år prioriterat digital kompetens och digitalisering. 
Studien visar att lärarnas digitala kompetens och intresse för digitalisering snarare varierar 
inom skolorna än mellan skolorna. Studien visar på ett par utvecklingsområden, som att 
digital kompetens och digitalisering sällan följs upp i det systematiska kvalitetsarbetet och 
att eleverna sällan involveras i strategiska beslut. Alla skolor har inte heller ett adekvat stöd 
för den digitala infrastrukturen. 
 
Ärendet inleddes med en muntlig dragning av Anders Fredriksson, konsult Vilna AB 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 25 oktober 2019 
Bilaga. Elevers möjligheter att utveckla digital kompetens i gymnasieskolorna, rapport av 
Anders Fredriksson Vilna AB 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 75 UBN 2019/168 

Fördjupning om elever som lämnat grundskolan våren 
2019 med låga resultat 

Beslut 
Utbildningsnämndens noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Elevernas resultat i Nacka är mycket höga och stabila över tid. För att resultaten fortsatt 
ska vara höga och helst öka ytterligare, så är det dock viktigt att också analysera de låga 
resultaten. Det görs i denna tjänsteskrivelse genom fokus på de fem procent av eleverna 
som lämnade grundskolan våren 2019 utan att ha uppnått behörighet till gymnasieskolans 
yrkesprogram. Ett viktigt underlag för tjänsteskrivelsen är utbildningsenhetens 
resultatdialoger med rektorer i Nackas skolor som genomfördes i september 2019. 
 
Drygt hälften av de obehöriga eleverna uppnådde meritvärdesgränsen på 80 poäng eller 
mer, men blev ändå inte gymnasiebehöriga på grund av att grundläggande kunskaper i ett 
eller flera av ämnena engelska, matematik eller svenska inte uppnåtts. Nästan 4 av 10 
saknade grundläggande kunskaper i alla tre ämnena. Det var vanligast för pojkar, medan 
vanligast för flickor var att de saknade ett av de tre ämnena.   
 
De låga resultaten är i relativt hög utsträckning kopplade till otillräcklig undervisningstid, av 
olika orsaker, såsom hög frånvaro från skolan, att eleven är nyanländ i Sverige eller inte 
deltagit i lovskola.  
 
Rektorerna beskriver ofta väl fungerande resultatuppföljning, elevhälsoarbete och 
systematik för tidiga stödinsatser till elever. Det är viktiga förutsättningar för att resultaten 
även fortsatt ska vara höga. I vissa fall framkommer önskemål om mer stöd från 
huvudmannen när utmaningarna är särskilt stora för att samtliga elever ska nå 
utbildningens mål, såsom vid kognitiv nedsatthet och hög frånvaro från skolan. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 29 oktober 2019 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
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Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Undersökningen skulle behöva kompletteras med en tydligare analys av varför elever inte är 
behöriga. Undersökningen pekar dock på att de låga resultaten till stor del är kopplade till 
hög frånvaro. Frånvaro och hemmasittare är en växande problematik och inte sällan kan 
man koppla frånvaron till elever med NPF diagnoser. Vi Socialdemokrater tycker att det 
krävs ytterligare resurser till skolorna för att hjälpa lärarna i sitt arbete med att bemöta barn 
med NPF diagnos. Vidare behöver kommunen bli bättre på att följa upp hemmasittare och 
hög frånvaro. Vi hoppas på tydliga handlingsplaner framöver.   
 
Agneta Johansson (V) lät anteckna följande till protokollet: 
I redovisningen över de elever som inte blev behöriga till ett nationellt gymnasieprogram 
finns några saker som förtjänar att kommenteras. I själva rapporten finns inte några 
egentliga analyser av resultaten utöver det faktum att många elever med låga resultat också 
haft stor frånvaro. Det är visserligen en liten andel elever som inte blev behöriga till ett 
yrkesprogram men andelen elever som fått betyg i samtliga ämnen har sjunkit vilket inte är 
en bra tendens. När det gäller statistiken för obehöriga elever är det 3 friskolor som har en 
särskilt låg andel obehöriga elever vilket kan uppfattas som att dessa skolor skulle vara 
bättre på att ge stöd. Det finns dock inget som säger att så är fallet. Dessa skolor är Idun-
skolan, en Waldorfskola, som har ett lite annorlunda regelverk när det gäller betygssättning. 
Sedan är det Internationella engelska skolan och Kunskapsskolan vilka ingår i de två skol-
koncerner som, enligt en forskarrapport från Stockholms universitet 2018, är de skolor 
som sätter glädjebetyg i allra störst utsträckning, dvs de betyg som sätts avviker i större 
utsträckning än för övriga skolor från elevernas resultat på nationella prov. Det finns också 
anledning att anta att elever med särskilt stora stödbehov oftare återfinns i de kommunala 
skolorna. Allt det här påverkar, och riskerar att snedvrida, den sammanställning som gjorts 
av friskolornas och de kommunala skolornas resultat. 
 
Karolina Johansson (KD) lät anteckna följande till protokollet: 
Det är förvisso ingen hög procentandel, men antalet elever som inte var behöriga att söka 
till gymnasiet eller som saknade fullständiga betyg känns inte tillfredsställande.  
Hur säkerställer vi att siffran i framtiden inte växer? I ärendet nämns det att en stor andel 
av eleverna är nyanlända som inte har hunnit läsa svenska tillräckligt länge. Vikten av att 
dessa elever undervisas av lärare med kompetens om språkutvecklande arbetssätt 
tillsammans med undervisning på modersmålet i form av studiehandledning är avgörande 
för hur de lyckas i skolan.  
 
I ärendet skrivs även att Flera rektorer vid kommunala skolor tar upp behov av ökat stöd från 
huvudmannens sida när det gäller insatser och verktyg för att få elever med hög frånvaro till skolan. 
Antalet s.k. hemmasittare ökar stadigt. Här behövs ett förebyggande arbete från centralt 
håll där mer kunskap kring dessa frågor inhämtas. Idén kring inkludering och att ha alla 
elever i samma klassrum har inte slagit väl ut. Behovet av platser för undervisning i särskild 
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undervisningsgrupp växer och i nuläget finns många elever där vi inte tillgodoser enskilda 
behov. Detta är ett viktigt arbete att prioritera!   
 
Linnea Strömberg lät anteckna följande till protokollet för Centerns grupp: 
I rektorernas analyser av resultaten framkom bland annat:  
Att trots att elever med större svårigheter (på grund av exempelvis funktionsvariation) ofta 
får omfattande stödinsatser, räcker det inte. Mer kunskap om effektiva insatser skulle 
behövas. Nyanlända elever nämns också som en utmaning, eftersom de har kort tid bakom 
sig i svensk skola och därför inte har hunnit uppnå tillräckliga kunskaper i svenska. Därför 
anser Centerpartiet att fokus i kommande analys bör ligga på: 

- Hur ökar vi berörda elevers närvaro i skolan generellt?  
- Hur kan Utbildningsenheten utgöra ett större stöd för skolor kopplat till ökad 

kunskap om effektiva insatser för elever med NPF samt utvärdering av dessa 
insatser? 

- Om nyanlända elever upplevs som en utmaning (vilket är enkelt att förstå), vilka 
verktyg kan Utbildningsenheten bidra med för att göra målgruppens skolgång 
mindre utmanande så att fler når målen? 

- Utbildningsnämndens samarbete med socialnämnden och BUP 
 
 
- - - - - 
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§ 76 UBN 2019/166 

Riktlinjer för förskola, fritidshem och annan pedagogisk 
verksamhet 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden beslutar att anta föreslagna Riktlinjer för förskola, fritidshem 

och annan pedagogisk verksamhet med ändringen att svarstiden för anmälan till 
förskolan förlängs till 10 dagar och att påminnelsen ska gå ut med både mail och 
sms i god tid innan samt att svarsprocessen tydliggörs vid ansökningen. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att Riktlinjer för förskola, fritidshem och annan 
pedagogisk verksamhet gäller från och med 1 januari 2020. 

Ärendet 
De allmänna bestämmelserna och taxebestämmelserna har reviderats och byter i samband 
med revideringen namn till Riktlinjer för förskola, fritidshem och annan pedagogisk 
verksamhet. I den omarbetning som gjorts föreslås två förändringar. Svarstiden på 
erbjudande om plats blir sju dagar. Om svar inte lämnas av vårdnadshavare avslutas 
ansökan. Uppsägningstiden för fritidshemsplats föreslås tas bort när elev byter skola under 
pågående termin. I övrigt har endast redaktionella förändringar gjorts. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 10 oktober 2019 
Bilaga. Riktlinjer för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade att förhandlingarna ajourneras för överläggningar. 
 
Emelie Friberg (S) yrkade bifall till enhetens förslag i första beslutspunkten med följande 
ändring: att svarstiden för anmälan till förskolan förlängs till 10 dagar och att påminnelsen 
ska gå ut med både mail och sms i god tid innan samt att svarsprocessen tydliggörs vid 
ansökningen. 
 
I Emelie Fribergs yrkande instämde Monica Brohede Tellström (L), Andreas Brännström 
(M), Mikael Carlsson (NL), Anne Wetterlind (MP), Marika Lindvall (C) och Karolina 
Johansson (KD) 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkande bifall till enhetens förslag i andra beslutspunkten. 
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Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade ajournera förhandlingarna kl 19:48. 
Förhandlingarna återupptogs kl 20:03. 
 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Emelie Fribergs yrkande i första 
beslutspunkten. 
 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande i andra 
beslutspunkten.  
 
 
- - - - - 
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§ 77 UBN 2019/164 

Revidering av nämndernas reglementen för utökad 
samordning och upphandling av IT-tjänster/system 

Beslut 
Utbildningsnämnden antar föreslaget yttrande daterat den 7 november 2019 och 
överlämnar yttrandet till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 23 april 2019 en digitaliseringsstrategi i syfte att möjliggöra 
en mer sammanhållen och kostnadseffektiv digitalisering. Som ett led i att konkretisera 
digitaliseringsstrategin finns ett behov av att samordna upphandling av IT-tjänster/-system 
i kommunen. För att åstadkomma en sådan samordning föreslås att kommunstyrelsens 
ansvarsområde utvidgas till att även omfatta samordning och upphandling av samtliga 
nämnders IT-tjänster/-system.  
 
Utbildningsnämnden antar förslaget men har samtidigt vissa farhågor om att den långa 
beslutsprocessen kan innebära negativa konsekvenser samt leda till onödig administration 
när behoven bara gäller en nämnd. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 28 oktober 2019 
Bilaga 1. Förslag till yttrande, daterat den 7 november 2019 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 oktober, § 129 
Bilaga 3. Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse, daterad den 2 oktober 2019 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.  
 
 
- - - - - 
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§ 78 UBN 2019/132 

Motion – Syskonförtur i kommunala skolor 
Motion den 27 maj 2019 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom en statlig offentlig utredning har i uppdrag 
av regeringen att utreda skollagens placeringsregler. 

Ärendet 
Motionen ”Inför syskonförtur i kommunala skolor” av Khashayar Farmanbar (S) och 
Maria Raner (S) väcktes i kommunfullmäktige den 27 maj 2019.  Kommunstyrelsen har den 
17 juni 2019 remitterat motionen till utbildningsnämnden. I motionen föreslås att 
kommunstyrelsen tillsammans med utbildningsnämnden får i uppdrag att genomföra 
tillbörlig utredning i syfte att snarast införa syskonförtur i Nackas skolor. 
 
Bedömningen är att motionen bör avslås eftersom en statlig offentlig utredning har i 
uppdrag att utreda skollagens bestämmelse om kommuners skolplaceringsbeslut. 
Utredningen ska vara klar senast i mars 2020. En utredning som tillsätts nu i Nacka kan 
därför inom kort bli inaktuell. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 30 oktober 2019 
Bilaga. Motionen. 

Yrkanden 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut. 
I yrkandet instämde Andreas Brännström (M) och Mikael Carlsson (NL). 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas grupp: 
Socialdemokraterna anser att syskonförtur är en viktig fråga och anser att den bör gå före 
närhetsprincipen. Det finns flera anledningar. Inte minst för att hjälpa föräldrar att få ihop 
sitt livspussel men också för att undvika onödiga transportsträckor för familjer som frestar 
på tålamod, kollektivtrafik och miljö. Vi inser dock att vi bör invänta den pågående 
utredningen och kommer att återväcka frågan så snart vi ser utredningens resultat. 
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Monica Brohede Tellström för Liberalernas grupp, Andreas Brännström för 
Moderaternas grupp, Linnea Strömberg för Centerns grupp och Karolina Johansson 
(KD) lät gemensamt anteckna följande till protokollet: 
Att elever får gå i den skola de och föräldrarna önskar påverkar både trivseln och 
motivationen på ett positivt sätt, och därför är det angeläget att så många som möjligt kan 
få gå i den skola de valt. Alla skolor i Nacka ska hålla en riktigt hög kvalitét, men skälen att 
välja en viss skola är olika för olika familjer. En faktor som är viktig för många är att syskon 
inom en familj ska kunna gå på samma skola.  
 
Även om de allra flesta i Nacka får sitt förstahandsval av skola tillgodosett så uppstår 
ibland situationer där det är fler sökande än platser i en viss skola, och då gäller 
urvalsprinciper för vilka elever som får platserna. Det nationella regelverket ser olika ut för 
fristående och kommunala skolor, och för de kommunala skolorna gäller närhetsprincipen. 
Som framgår i tjänsteskrivelsen i detta ärende är rättsläget osäkert för vilka avsteg från 
närhetsprincipen en kommun kan göra, och det finns rättsfall som visar på att kommuner 
som använt syskonförtur som urvalskriterium inte har fått det godkänt i domstol, som 
istället hänvisat till närhetsprincipen. Just nu pågår en statlig utredning om vilka 
urvalsprinciper som ska gälla för kommunala skolor framöver, och den väntas vara klar 
under våren 2020.  
 
För oss är det viktigt att de urvalsregler vi har följer skollagen och även står sig vid ett 
överklagande i domstol, och därför är det bäst att avvakta den statliga utredningen innan vi 
gör förändringar.  Motionens intentioner om att syskonförtur ska kunna gälla även i 
kommunala skolor är goda och om utredningen landar i att detta blir möjligt prövar vi 
gärna denna fråga på nytt. Det finns många skäl att förändra skollagens urvalskriterier så att 
de anpassas mer efter elevers och föräldrars egna önskemål, och syskonförtur är en princip 
som många efterfrågar. 
 
 
- - - - - 
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§ 79 UBN 2019/119 

Statistik nyanlända elever oktober 2019 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsenheten rapporterar antalet nyanlända elever i grundskola och gymnasieskola 
tre gånger per år till utbildningsnämnden. Antalet nyanlända elever i grundskolan är i 
oktober 2019 på ungefär samma nivå som förra hösten. Elever på gymnasieskolans 
språkintroduktion har däremot minskat kraftigt, en halvering jämfört med förra höstens 
mätning. Drygt två procent av eleverna i Nackas grundskolor är nyanlända och i Nackas 
gymnasieskolor är motsvarande andel knappt två procent. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse daterad den 15 oktober 2019. 
Bilaga. Tabeller och diagram – nyanlända elever i Nackas skolor okt 2019. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 80 

Aktuell information 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsdirektören informerar utbildningsnämnden om att en ny gymnasieanornare, 
Drottning Blanka, har fått tillstånd att etablera och driva gymnasieutbildning i Nacka 
kommun. De lokal och kommer att starta inom två år. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
  



 
16 (17) 

 7 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 81 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut 
Utbildningsnämnden tar del av anmälda delegationsbeslut.  

Ärendet 
Utbildningsnämnden tog del av följande delegationsbeslut: 
Ärende (namn och dnr) Beslutsfattare, titel Beslutsdatum 
Skolskjuts avslag (UBN 2019/ 73–39) Elin Appel 

Resurssamordnare 
2019-09-17 

Remiss-Förslag till en nationell 
biblioteksstrategi (UBN 2019/158) 

Monica Brohede Tellström 
Ordförande 

2019-09-30 

Dispens avslag (UBN 2019/ 116- 11) Elin Appel  
Resurssamordnare 

2019-10-02 

Dispens om förtur, avslag (UBN 
2019/116–12) 

Eva Westin 
Resurssamordnare 

2019-10-07 

Dispens avslag (UBN 2019/116–13) Eva Westin 
Resurssamordnare 

2019-10-08 

Dispens avslag (UBN 2019/116–14). Eva Westin 2019-10-14 
Skolskjuts avslag (UBN 2019/ 73–40) Elin Appel 

Resurssamordnare 
2019-10-15 

Omsorg på obekväm tid: 
7 beviljade, 3 avslag 
UBN 2019/10 

Sara Countakis, 
utbildningssamordnare 
Utbildningsenheten 

2019-09-01- 
2019-10-31 

Handlingar i ärendet 
Sammanställning delegationsbeslut daterad den 31 oktober 2019. 

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden tog del av anmälda delegationsbeslut. 
 
 
- - - - - 
  



 
17 (17) 

 7 november 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 82 

Anmälningar 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Utbildningsnämndens ledamöter och ersättare har fått inbjudan till revisorernas hearing 
onsdagen den 27 november kl 15.30-17.00. Inbjudan inklusive frågor har skickats ut till 
nämnden.  

Beslutsgång 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
 
 
 
 
 

§ 83 

Övriga frågor 
Inga övriga frågor vid dagens sammanträde. 
 
 
- - - - - 
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